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Protokół Nr 68/2023 

Protoko ł z posiedzenia Komisji Ekonomicznej Rady Miejskiej w Tarnowie, kto re odbyło się 21 czerwca 
2023 r. w godzinach od 1305 do 1407 w trybie zdalnym (wideokonferencja). W posiedzeniu wzięli udział 
wszyscy członkowie Komisji oraz gos cie: 

p. Halina Tokarz-Jarosz – Zastępca Dyrektora Wydziału Budz etu i Sprawozdawczos ci Miasta UMT, 
p. Sławomir Kolasin ski – Skarbnik Miasta Tarnowa, 
p. Marek Idzkiewicz – Dyrektor Wydziału Geodezji i Nieruchomos ci UMT, 
p. Beata Baran – Koordynator Biura Radco w Prawnych UMT, 
p. Wiesław Kozioł – Kierownik Działu organizacji transportu publicznego ZDiK, 
p. Dorota Jucha – tygodnik TEMI. 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Sprawozdanie finansowe Gminy Miasta Tarnowa wraz ze sprawozdaniem z wykonania Budz etu 

za rok 2022 (mat. sesyjny nr 6 – opiniowanie). 

2. Opiniowanie materiało w sesyjnych – LXXXVI sesja Rady Miejskiej (22.06.2023 r.): 

• zmiana uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miasta Tarnowa na lata 
2023-2037 (mat. 8), 

• zmiana uchwały budz etowej Gminy Miasta Tarnowa na rok 2023 (mat. 9), 
• ustalenie wysokos ci opłat za korzystanie z rowero w w ramach systemu Tarnowski Rower 

Miejski w Tarnowie (mat. 10), 
• ewentualne materiały dodatkowe. 

3. Sprawy biez ące i wolne wnioski. 

 

Przewodniczący Sebastian Stepek otworzył posiedzenie Komisji Ekonomicznej o godzinie 1305. 
Wszyscy członkowie Komisji potwierdzili swoją obecnos c  w aplikacji eSesja. Nikt nie zgłosił uwag 
do zaproponowanego porządku obrad – został on przyjęty przez aklamację (nie wpłynęły materiały 
dodatkowe podlegające zaopiniowaniu przez Komisję Ekonomiczną, do materiało w nr 8 i 9 Prezydent 
wnio sł autopoprawki). 

Ad. 1) Sprawozdanie finansowe Gminy Miasta Tarnowa wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
Budżetu za rok 2022 (mat. sesyjny nr 6 – opiniowanie). 

Przewodniczący Sebastian Stepek na wstępie poinformował, z e sprawozdanie finansowe było 

przedmiotem prac Komisji Rewizyjnej (w ramach procedury absolutoryjnej).  

Skarbnik Sławomir Kolasiński oznajmił, iz  budz et na rok 2022 został wykonany, choc  był to bardzo 

trudny rok (podobnie jak 2023). Dochody Miasta się zmniejszały, a wydatki rosły – te zjawiska nadal się 

utrzymują. Obniz enie poziomu dochodo w, jak ro wniez  wysoka inflacja spowodowały koniecznos c  

wprowadzania zmian do pierwotnej uchwały budz etowej. W trakcie roku pojawiły się ro wniez  s rodki 

wyro wnujące ubytki w dochodach – 20 miliono w złotych. Skarbnik zwro cił uwagę, z e częs c  zadan  

w ramach Budz etu Obywatelskiego przeniesiono na rok 2023 (było to spowodowane koniecznos cią 

opracowania dokumentacji, uzyskania pozwolen  np. konserwatora zabytko w). Projekty, kto re 

nie wymagały spełnienia innych warunko w, zostały zrealizowane. Zdaniem Skarbnika budz et został 

wykonany prawidłowo i Rada Miejska powinna zatwierdzic  sprawozdanie oraz udzielic  Prezydentowi 

absolutorium.  
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Przewodniczący Sebastian Stepek podsumował prace Komisji Rewizyjnej, zwro cił  tez  uwagę 

na pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej do sprawozdania z wykonania budz etu Gminy 

Miasta Tarnowa za rok 2022. Deficyt na koniec roku (42 miliony złotych) był niz szy od planowanego 

(135 miliono w złotych), co wynikało m.in. z przeniesienia wydatko w na rok 2023, ale tez  z podjętych 

działan , za kto re podziękował Skarbnikowi i pracownikom Wydziału Budz etu i Sprawozdawczos ci 

Miasta. 

Skarbnik Sławomir Kolasiński ro wniez  podziękował i nadmienił, iz  wykonanie budz etu jest efektem 

pracy całego Urzędu Miasta. Poprosił o przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Budz etu i Sprawozdawczos ci Miasta UMT Halina Tokarz-Jarosz 

odczytała tres c  uchwały Nr S.O.VIII.424.15.2023 Składu Orzekającego Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Krakowie z dnia 20 czerwca 2023 r.:  

Skład Orzekający Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie postanowił zaopiniować 

pozytywnie przedłożony wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Tarnowie w sprawie absolutorium 

dla Prezydenta Miasta Tarnowa z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

Uzasadnienie: W dniu 19 czerwca 2023 r. do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie Zespołu 

Zamiejscowego w Tarnowie doręczono opinię Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Tarnowie o wykonaniu 

budżetu Gminy Miasta Tarnowa za 2022 r. oraz wniosek w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta 

Tarnowa z tytułu wykonania budżetu za 2022 r. 

Jak wynika z opinii, Komisja Rewizyjna na posiedzeniach w dniach: 19 kwietnia, 17 i 31 maja 2023 r. 

rozpatrzyła sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Miasta Tarnowa za 2022 r, sprawozdania 

finansowe za 2022 r. oraz informację o stanie mienia komunalnego Gminy Miasta Tarnowa. Komisja 

Rewizyjna zapoznała się także z opinią Składu Orzekającego Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Krakowie o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Miasta Tarnowa za 2022 r. Na posiedzeniu w dniu 

16 czerwca br. Komisja Rewizyjna zapoznała się również z pismem Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Krakowie (znak sprawy: WIAS.0701.22.2023) z dnia 15 czerwca 2023 r.  

W konkluzji dokonanej oceny i pozytywnym zaopiniowaniu wykonania budżetu Gminy Miasta Tarnowa 

za 2022 r., Komisja Rewizyjna wniosła o udzielenie przez Radę Miejską w Tarnowie absolutorium 

Prezydentowi Miasta Tarnowa z tytułu wykonania budżetu za 2022 r. 

W ocenie Składu Orzekającego, obowiązek Komisji Rewizyjnej został wypełniony zgodnie z art. 18a ust. 3 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r., poz. 40 z późn. zm.), w związku 

z art. 270 ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2022 r., poz. 1634 z późn. 

zm.). Niemniej jednak, Skład Orzekający zauważa i wskazuje, iż zgodnie z przepisem art. 270 ust. 3 ustawy 

o finansach publicznych, Komisja Rewizyjna przedstawia organowi stanowiącemu jednostki samorządu 

terytorialnego, w terminie do dnia 15 czerwca roku następującego po roku budżetowym, wniosek 

w sprawie absolutorium dla zarządu. Natomiast z przedłożonych tutejszej Izbie dokumentów wynika, 

iż wniosek Komisji Rewizyjnej sformułowany został 16 czerwca 2023 r. 

Uwzględniając powyższe, jak również fakt, iż termin wskazany w art. 270 ust. 3 ustawy o finansach 

publicznych ma charakter instrukcyjny, Skład Orzekający postanowił jak w sentencji. 

Członkowie Komisji nie zabierali głosu w dyskusji i Przewodniczący Sebastian Stepek zarządził 

głosowanie w sprawie opinii do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminy Miasta Tarnowa wraz ze sprawozdaniem z wykonania Budz etu za rok 2022. 

Materiał nr 6 uzyskał pozytywną opinię Komisji Ekonomicznej. 

Za pozytywną opinią głosowało 5 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się od głosu – 0. 
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Ad. 2) Opiniowanie materiałów sesyjnych – LXXXVI sesja Rady Miejskiej (22.06.2023 r.): 

• zmiana uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miasta Tarnowa na lata 2023-
2037 (mat. 8’), 

• zmiana uchwały budz etowej Gminy Miasta Tarnowa na rok 2023 (mat. 9’) 

Skarbnik Sławomir Kolasiński wyjas nił, iz  zmiany zaproponowane w projektach uchwał oparte są 
o przyszłe dochody – zgodnie z uchwalonymi przez Sejm zmianami w Budz ecie Pan stwa samorządy 
mają dostac  około 14 miliardo w złotych. Przyjęto zasadę, iz  Tarno w jako miasto na prawach powiatu 
powinno otrzymac  nie mniej niz  4,5 miliona złotych (3 mln zł jako powiat i 1,5 mln jako gmina). Skarbnik 
przypomniał, z e Prezydent na spotkaniach z klubami radnych przedstawiał potrzeby budz etowe. 
W biez ącym roku brakuje około 42 miliono w złotych do zbilansowania budz etu. Najwaz niejsze potrzeby 
dotyczą płac nauczycieli (ok. 14 miliono w złotych) i pracowniko w innych jednostek (ok. 2,5 – 3 mln zł). 
W tym zakresie Skarbnik zapowiedział nowelizację budz etu we wrzes niu. Drugim waz nym wydatkiem 
są s rodki na komunikację miejską – w przedłoz onym projekcie zapisano na ten cel 2 miliony złotych. 
Nie jest to kwota wystarczająca, będą prowadzone dalsze analizy i dokładane kolejne s rodki. 
Zwiększenie s rodko w obejmie ro wniez  sport (500 tysięcy zł) i kulturę. Pewne kwoty będą przeznaczone 
na remonty dro g. Duz y udział w wydatkach mają dodatki mieszkaniowe (juz  teraz brakuje na nie 10 
miliono w złotych). Konkludując, Skarbnik Sławomir Kolasin ski stwierdził, z e potrzeby są potęz ne 
i na pewno s rodki z Budz etu Pan stwa nie zaspokoją ich w całos ci.  

Dyrektor Halina Tokarz-Jarosz omo wiła szczego ły proponowanych zmian, kto re zostały zawarte 
w uzasadnieniu do projektu zmiany uchwały budz etowej oraz w objas nieniach do wieloletniej prognozy 
finansowej.  

Radna Grażyna Barwacz zapytała o powody wzrostu s rodko w przekazywanych na dodatki 
mieszkaniowe. Zastanawiała się, dlaczego tak jest, skoro dochody mieszkan co w rosną. Przewodniczący 
Sebastian Stepek wyjas nił, iz  zmieniły się zasady przyznawania tych dodatko w i więcej oso b jest 
uprawnionych do ich otrzymania. Dyrektor Halina Tokarz-Jarosz potwierdziła – wynika to ze zmiany 
zasad, przede wszystkim podniesienia kryterium dochodowego i wyłączenia z niego częs ci dochodo w. 
Przewodniczący Sebastian Stepek zwro cił uwagę, z e samorządy nie dostają s rodko w z Budz etu 
Pan stwa na ten cel – wypłacają dodatki mieszkaniowe ze swoich budz eto w.  

Radna Grażyna Barwacz poprosiła o informację, jakie są szanse na wykonanie w ramach zwiększonych 
s rodko w na remonty dro g ulic Porzeczkowej i Lutosławskiego (o kto re wnioskowała Komisja Spraw 
Komunalnych). Skarbnik Sławomir Kolasiński os wiadczył, z e na ten moment priorytetem są 
wynagrodzenia nauczycieli. S rodki, kto re wpłyną z Budz etu Pan stwa, będą dzielone we wrzes niu. 
Nie wykluczył realizacji zadan , o kto rych mo wiła radna Graz yna Barwacz.  

W dalszej częs ci dyskusji radni rozmawiali o zadaniach, kto re ich zdaniem powinny byc  zrealizowane. 
Radni Graz yna Barwacz, Agnieszka Danielewicz i Jo zef Gancarz domagali się wykonania ulicy 
Porzeczkowej, Przewodniczący Sebastian Stepek wspomniał o innych ulicach w mies cie (np. na terenie 
osiedla Rzędzin), kto re ro wniez  wymagają remontu. Z kolei radny Zbigniew Kajpus mo wił o problemach 
związanych z niedofinansowaniem komunikacji miejskiej i ryzykiem wstrzymania kurso w, kto re 
spowoduje, z e wielu mieszkan co w nie będzie miało jak dostac  się do pracy czy do szkoły. 
Nie kwestionował potrzeby wykonania ulic, jednak apelował o wstrzymanie się z dzieleniem pieniędzy, 
kto re jeszcze do Miasta nie wpłynęły. Radna Agnieszka Danielewicz zapytała, jaki był koszt 
wykonanego osiem lat temu projektu ulicy Porzeczkowej. Skarbnik Sławomir Kolasiński zwro cił 
uwagę, z e radni nie decydowali się na podniesienie opłat za s mieci i podatku od nieruchomos ci – 
spowodowało to ubytek kilkudziesięciu miliono w złotych w budz ecie Miasta oraz niz sze wpływy 
z tytułu subwencji wyro wnawczej. Przewodniczący Sebastian Stepek stwierdził, z e radni nie mają 
wpływu na decyzje Rządu, ale w tym zakresie, w kto rym mogą zwiększyc  dochody, powinni wziąc  
odpowiedzialnos c  za finanse Miasta. Wyraził nadzieję, z e w biez ącym roku Rada Miejska zaktualizuje 
stawki podatku od nieruchomos ci.  

Więcej głoso w w dyskusji nie było i Komisja przystąpiła do opiniowania materiało w sesyjnych.  
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Materiał nr 8 (z autopoprawką) uzyskał pozytywną opinię Komisji Ekonomicznej. 

Za pozytywną opinią głosowało 4 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 2. 

 

Materiał nr 9 (z autopoprawką) uzyskał pozytywną opinię Komisji Ekonomicznej. 

Za pozytywną opinią głosowało 3 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 3. 

 

• ustalenie wysokos ci opłat za korzystanie z rowero w w ramach systemu Tarnowski Rower Miejski 
w Tarnowie (mat. 10) 

Kierownik Działu organizacji transportu publicznego ZDiK Wiesław Kozioł przypomniał, z e system 
Tarnowskiego Roweru Miejskiego działa od 2018 roku. Aktualnie obowiązujący cennik przewiduje 
darmowe wypoz yczenia do 30 minut dla posiadaczy Tarnowskiej Karty Miejskiej PREMIUM 
i do 20 minut – dla pozostałych uz ytkowniko w. Przedłoz ony projekt uchwały przewiduje dwukrotne 
zwiększenie darmowego okresu wypoz yczenia, czyli dla posiadaczy Tarnowskiej Karty Miejskiej 
PREMIUM – do 60 minut, a dla pozostałych uz ytkowniko w – do 40 minut. Opłaty za wypoz yczenie 
roweru na dłuz szy czas pozostaną na obowiązującym poziomie. Przedłoz ona propozycja wpisuje się 
w trend polegający na popularyzacji transportu rowerowego. Koszt jej wprowadzenia to ok. 2600 zł 
w skali roku (sezonu). 

Radni nie wnies li uwag do projektu uchwały.  

 

Materiał nr 10 uzyskał pozytywną opinię Komisji Ekonomicznej. 

Za pozytywną opinią głosowało 4 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 1. 

Ad. 3) Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Sebastian Stepek zamknął posiedzenie Komisji 
Ekonomicznej o godzinie 1407.  

Na tym Protoko ł zakon czono.  

 

 

 

Protoko ł sporządziła: 
Agnieszka Kowalik 

Przewodniczący Komisji Ekonomicznej 

 

Sebastian Stepek  

 

 

 

 

Załączniki do Protokołu Nr 68/2023 

Zał. nr 1 Lista obecnos ci członko w Komisji Ekonomicznej na posiedzeniu 21.06.2023 r. 
(wydruk z aplikacji eSesja) 

Zał. nr 2 Raport z głosowan  na posiedzeniu 21.06.2023 r. (wydruk z aplikacji eSesja)   

 


